

## SOCIAL STATISTICS

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the fact that the Social Commission has urged the Council to support the development of social statistics, and

*Taking note* of the recommendation of the Statistical Commission that a relatively greater emphasis should henceforth be given to the compilation of the most urgently needed social statistics and to the consideration of the adequacy and comparability of such statistics,

*Requests* the Secretary-General to take the initiative in arranging for adequate programmes of development in the various branches of social statistics by:

(a) Surveying the needs of the United Nations and other international agencies in the field of social statistics;

(b) Exploring the extent to which these needs are being met by the United Nations and the specialized agencies and drawing attention to the areas where more complete and comparable data in their respective fields are required; and

(c) Investigating the availability and comparability of data at present not being collected by the United Nations or the specialized agencies and compiling those most urgently needed, together with appraisals of their adequacy.

## INCREASE IN MEMBERSHIP OF STATISTICAL COMMISSION

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the recommendation of the Statistical Commission regarding the need to increase the size of the Commission,

*Decides* that the membership of the Statistical Commission shall be increased to fifteen.

### 300 (XI). Annual Report of the Economic Commission for Europe

*Resolution of 31 July 1950*<sup>29</sup>

*The Economic and Social Council*

*Takes notes* of the regular Annual Report of the Economic Commission for Europe<sup>30</sup> for the period extending from 22 May 1949 to 14 June 1950; and

*Recommends* that the necessary funds be allocated for the purpose of implementing decisions of the fifth session of the Commission.

<sup>29</sup> See 398th meeting of the Council.

<sup>30</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Eleventh Session, Supplement No. 10 (E/1674)*.

## STATISTIQUES SOCIALES

*Le Conseil économique et social,*

*Considérant* que la Commission des questions sociales l'a instamment prié d'encourager le développement des statistiques sociales,

*Considérant* que la Commission de statistique a recommandé de donner désormais une importance relativement plus grande à l'établissement des statistiques sociales dont la nécessité se fait le plus sentir, ainsi qu'à la question de savoir si ces statistiques sont suffisantes et comparables,

*Invite* le Secrétaire général à prendre l'initiative de l'élaboration de plans convenables de développement des diverses branches des statistiques sociales et, à cette fin,

a) A rechercher quels sont les besoins de l'Organisation des Nations Unies et des autres institutions internationales en matière de statistiques sociales;

b) A étudier jusqu'à quel point les travaux de l'Organisation et des institutions spécialisées satisfont à ces besoins et à signaler les questions relevant de ces organismes pour lesquelles il faudrait obtenir des données plus complètes et mieux comparables; et

c) A rechercher s'il existe des statistiques autres que celles qu'établissent actuellement l'Organisation ou les institutions spécialisées et si ces statistiques sont comparables, et à élaborer celles dont la nécessité se fait le plus sentir en indiquant jusqu'à quel point elles sont, à son avis, suffisantes.

## AUGMENTATION DU NOMBRE DES MEMBRES DE LA COMMISSION DE STATISTIQUE

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* de la recommandation de la Commission de statistique touchant la nécessité d'augmenter le nombre des sièges à la commission,

*Décide* de porter à quinze le nombre des membres de la Commission de statistique.

### 300 (XI). Rapport annuel de la Commission économique pour l'Europe

*Résolution du 31 juillet 1950*<sup>29</sup>

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport annuel ordinaire de la Commission économique pour l'Europe<sup>30</sup> pour la période allant du 22 mai 1949 au 14 juin 1950, et

*Recommande* que les fonds nécessaires soient alloués en vue de la mise en œuvre des décisions prises par la commission à sa cinquième session.

<sup>29</sup> Voir la 398<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>30</sup> Voir les *Documents officiels du Conseil économique et social, cinquième année, onzième session, Supplément N° 10 (E/1674)*.